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Schriftelijke vragen ex artikel 36 RvO 

 

 

Onderwerp: Onderzoek handelen gemeente in en na WOII tegenover Joodse 

huiseigenaren 

Fractie: Zoutendijk 

Indiener: Ronald Zoutendijk 

Datum: 20 oktober 2021 

 

 

Vraag 1 

Is het college ermee bekend dat een groot aantal gemeenten onderzoek doet hoe zij zich  

in en kort na de Tweede Wereldoorlog hebben gedragen ten opzichte van Joodse 

huiseigenaren? 

 

Ter toelichting: tijdens de Tweede Wereldoorlog werd Joods vastgoed onteigend en 

doorverkocht. De desbetreffende gemeenten onderzoeken of belastingen zijn geheven 

terwijl de Joodse eigenaren geen toegang hadden tot hun woningen en hoe de 

gemeenten zijn omgegaan met onteigende panden die ze zelf aankochten. 

De desbetreffende gemeenten treden in de voetsporen van Amsterdam (2016), Den 

Haag (2019), Rotterdam (2020) en Utrecht (2020). Die onderzoeken lieten een kille en 

zakelijke houding zien tegenover Joodse huiseigenaren die terugkeerden uit de 

concentratiekampen en onderduikadressen na de oorlog. Er werd geen rekening 

gehouden met het leed dat de overgebleven Joodse bevolking had doorstaan tijdens de 

oorlog. In Amsterdam en Den Haag werden terugkerende Joden gevraagd om hun 

erfpacht en straatbelastingen met terugwerkende kracht te betalen over de periode dat 

hun huizen niet in hun bezit waren. 

 

Vraag 2 

Is het college van mening dat de gemeente Wassenaar haar houding in en kort na de 

Tweede Wereldoorlog tegenover Joodse vastgoedeigenaren zou moeten onderzoeken en 

niet zouden moeten wachten met onderzoek doen totdat nabestaanden daar zelf om 

vragen? 

Zo nee, waarom niet? 

 

Vraag 3 

Is het college van mening dat ruim 75 jaar na de oorlog het nog steeds belangrijk is dat 

gemeenten leren van hun geschiedenis én proberen de schade te herstellen. 

Zo nee, waarom niet? 

 

Vraag 4 

Kan het college toezeggen in navolging van de desbetreffende gemeente ook onderzoek 

te gaan doen hoe de gemeente zich heeft gedragen tegenover Joodse huiseigenaren in 

en na de Tweede Wereldoorlog? 

Zo ja, wanneer, door wie en op welke wijze vindt dat onderzoek plaats en hoe wordt de 

raad daarover, evenals over de uitkomsten, geïnformeerd? 

Zo nee, waarom niet? 


